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П Р О Т О К О Л 
 

София, 16.10.2024 г. 

 
от Обществено обсъждане 

 

на проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 7 от 19 юли 

2017 г. за издаване, прехвърляне и отмяна на сертификати за произход на 

електрическа енергия, произведена от високоефективно комбинирано 

производство на електрическа и топлинна енергия, обн. ДВ, бр. 61 от 2017 г., изм. 

и доп. ДВ., бр. 52 от 2018 г. 

 

 

Днес, 16.10.2024 г. от 10:15 ч. в сградата на Комисията за енергийно и водно 

регулиране (КЕВР, Комисията) се проведе обществено обсъждане на Комисията, в 

пълен състав, ръководено от председателя доц. д-р Иван Н. Иванов.  

 

На заседанието присъстваха членовете на Комисията Александър Йорданов, 

Благой Голубарев, Димитър Кочков, Пенка Трендафилова и главният секретар Росица 

Тоткова (без право на глас). 

 

На общественото обсъждане присъстваха Пл. Младеновски – директор на 

дирекция „Електроенергетика и топлоенергетика“, Юл. Митев – директор на дирекция 

„Обща администрация“, Б. Паунов – началник на отдел „Цени и лицензии: 

електропроизводство, ВКП на електрическа и топлинна енергия“ и експерти на КЕВР. 

 

Общественото обсъждане беше излъчено в реално време на интернет страницата 

на Комисията и се отразяваше от представители на средствата за масова информация. 

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че има 

кворум и не са налице правни пречки за провеждането му. 

 

Чрез съобщение на интернет страницата на Комисията, съгласно решение на 

КЕВР по Протокол №282 от 10.10.2024 г., т. 1, за участие в общественото обсъждане на 

проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 7 от 19 юли 2017 г. за 

издаване, прехвърляне и отмяна на сертификати за произход на електрическа енергия, 

произведена от високоефективно комбинирано производство на електрическа и 

топлинна енергия, обн. ДВ, бр. 61 от 2017 г., изм. и доп. ДВ., бр. 52 от 2018 г., са 

поканени заинтересовани лица по смисъла на чл. 14, ал. 2 от Закона за енергетиката. 
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Проектът на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 7 от 19 юли 2017 

г. за издаване, прехвърляне и отмяна на сертификати за произход на електрическа 

енергия, произведена от високоефективно комбинирано производство на електрическа 

и топлинна енергия, обн. ДВ, бр. 61 от 2017 г., изм. и доп. ДВ., бр. 52 от 2018 г., е 

изготвен от работна група в състав: Пламен Младеновски, Юлиян Митев,Елена 

Маринова, Боян Паунов, Венера Александрова, Цанко Цанев, Дориан Дянков, 

Владимир Петров, Наталия Кирова, Йовка Велчева, Надежда Иванова и Ненко Ненков. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол №282 от 10.10.2024 г., т.1, е осигурена 

и възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

С писмо на КЕВР с изх. № Е-14-00-2/10.10.2024 г. като заинтересовани лица са 

поканени „Топлофикация София“ ЕАД, „ЕВН България Топлофикация“ ЕАД, 

„Веолия Енерджи Варна“ ЕАД, „Топлофикация - Бургас“ АД, „Топлофикация - 

Плевен“ АД, „Топлофикация Русе“ АД, „Топлофикация – Враца“ ЕАД, 

„Топлофикация – Сливен-инж. Ангел Ангелов“ ЕАД, „Топлофикация - Перник“ 

АД, „Топлофикация-ВТ“ АД, „Топлофикация-Разград“ АД, „Солвей Соди“ АД, 

„Брикел“ ЕАД, „ТЕЦ Горна Оряховица“ ЕАД, „КОГРИЙН“ ООД, „ЮЛИКО 

ЕВРОТРЕЙД“ ЕООД, „Оранжерии Гимел“ АД– 200 дка, „Оранжерия“ АД-500 дка, 

„Оранжерии Гимел ІІ“ ЕООД, „Нова Пауър“ ЕООД, „Оранжерии Петров дол“ 

ООД, „Декотекс“ АД, „Алт Ко“ ООД, ЧЗП „Румяна Величкова“, „Енергиен 

Център ЗЕБРА“ ЕООД, "БЕЛЛА България" АД, „Димитър Маджаров – 2“ ЕООД, 

„Овердрайв“ АД, УМБАЛ Проф. д-р Стоян Киркович“ АД, „МБАЛ – Търговище“ 

АД, „Инертстрой-Калето“ АД, „Топлофикация  Петрич“ ЕАД и „ТЕЦ Бобов дол“ 

ЕАД. 

Заявили участие в общественото обсъждане са:  

 г-н Иван Манахилов - упълномощен представител на "ЕВН България 

Топлофикация" ЕАД; 

 г-н Христин Илиев - изпълнителен директор на "Топлофикация - Бургас" АД 

(чрез програмата за съобщения Skype); 

 г-н Йордан Василев – изпълнителен директор на "Топлофикация - Плевен" АД; 

 г-н Танер Генджев - ръководител отдел в "Топлофикация Русе" АД (чрез 

програмата за съобщения Skype); 

 г-н Радослав Михайлов – изпълнителен директор на "Топлофикация-Враца" 

ЕАД (чрез програмата за съобщения Skype). 

 

„Топлофикация София“ ЕАД, „Веолия Енерджи Варна“ ЕАД, „Топлофикация – 

Сливен-инж. Ангел Ангелов“ ЕАД, „Топлофикация - Перник“ АД, „Топлофикация-ВТ“ 

АД, „Топлофикация-Разград“ АД, „Солвей Соди“ АД, „Брикел“ ЕАД, „ТЕЦ Горна 

Оряховица“ ЕАД, „КОГРИЙН“ ООД, „ЮЛИКО ЕВРОТРЕЙД“ ЕООД, „Оранжерии 

Гимел“ АД– 200 дка, „Оранжерия“ АД-500 дка, „Оранжерии Гимел ІІ“ ЕООД, „Нова 

Пауър“ ЕООД, „Оранжерии Петров дол“ ООД, „Декотекс“ АД, „Алт Ко“ ООД, ЧЗП 

„Румяна Величкова“, „Енергиен Център ЗЕБРА“ ЕООД, "БЕЛЛА България" АД, 

„Димитър Маджаров – 2“ ЕООД, „Овердрайв“ АД, УМБАЛ Проф. д-р Стоян 

Киркович“ АД, „МБАЛ – Търговище“ АД, „Инертстрой-Калето“ АД, „Топлофикация  

Петрич“ ЕАД и „ТЕЦ Бобов дол“ ЕАД не изпращат свои представители.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Общественото обсъждане е посветено на проект на Наредба за изменение и 

допълнение на Наредба № 7 от 19 юли 2017 г. за издаване, прехвърляне и отмяна на 

сертификати за произход на електрическа енергия, произведена от високоефективно 



 

3 
 

[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

комбинирано производство на електрическа и топлинна енергия, обн. ДВ, бр. 61 от 

2017 г., изменена през 2018 г., и доклад от 01.10.2024 г. относно проект на Наредба за 

изменение и допълнение на Наредба № 7 от 19 юли 2017 г. за издаване, прехвърляне и 

отмяна на сертификати за произход на електрическа енергия, произведена от 

високоефективно комбинирано производство на електрическа и топлинна енергия. В 

приложение са представени съответно проектът на Наредбата за изменение и 

допълнение на Наредба № 7, както и самата Наредба №7 с посочените изменения. 

В съответствие с изискванията за провеждане на публичните заседания в 

Комисията за енергийно и водно регулиране Комисията покани всички дружества и 

организации, които имат отношение към разглежданата промяна в Наредба №7. На 

нашата покана се отзоваха "ЕВН България Топлофикация" ЕАД и становището на 

дружеството ще бъде представено от г-н Иван Манахилов, който е упълномощен 

представител на дружеството. "Топлофикация - Бургас" АД -  г-н Христин Илиев, който 

е изпълнителен на дружеството, ще представи становището по Skype. "Топлофикация - 

Плевен" АД, тук ще представи становището на дружеството г-н Йордан Василев, който 

е изпълнителен директор на "Топлофикация - Плевен" АД. "Топлофикация Русе" АД – 

по Skype становището ще бъде представено от Танер Генджев, който е ръководител 

отдел в дружеството. "Топлофикация-Враца" ЕАД, по Skype становището ще бъде 

представено от г-н Радослав Михайлов – изпълнителен директор. 

Аз ще прочета и списъка на всички дружества и организации, които сме 

поканили, за да има убеждението, че ние наистина сме направили всичко необходимо 

един нормативен акт, какъвто е Наредба №7, да бъде обсъден с всички заинтересовани 

организации. 

Дружествата, които не се отзоваха на нашата покана са: „Топлофикация София“ 

ЕАД, „Веолия Енерджи Варна“ ЕАД, „Топлофикация – Сливен-инж. Ангел Ангелов“ 

ЕАД, „Топлофикация - Перник“ АД, „Топлофикация-ВТ“ АД, „Топлофикация-Разград“ 

АД, „Солвей Соди“ АД, „Брикел“ ЕАД, „ТЕЦ Горна Оряховица“ ЕАД, „КОГРИЙН“ 

ООД, „ЮЛИКО ЕВРОТРЕЙД“ ЕООД, „Оранжерии Гимел“ АД– 200 дка, „Оранжерия“ 

АД-500 дка, „Оранжерии Гимел ІІ“ ЕООД, „Нова Пауър“ ЕООД, „Оранжерии Петров 

дол“ ООД, „Декотекс“ АД, „Алт Ко“ ООД, ЧЗП „Румяна Величкова“, „Енергиен 

Център ЗЕБРА“ ЕООД, "БЕЛЛА България" АД, „Димитър Маджаров – 2“ ЕООД, 

„Овердрайв“ АД,“ УМБАЛ Проф. д-р Стоян Киркович“ АД, „МБАЛ – Търговище“ АД, 

„Инертстрой-Калето“ АД, „Топлофикация  Петрич“ ЕАД и „ТЕЦ Бобов дол“ ЕАД. 

В реда, в който прочетох представителите на дружествата, които се отзоваха на 

нашата покана, в същия ред ще давам и думата. И така, най-напред да чуем г-н Иван 

Манахилов, който е упълномощен представител на "ЕВН България Топлофикация" 

ЕАД, който ще ни представи становището на дружеството. Г-н Манахилов, 

заповядайте. 

 

Ив. Манахилов - упълномощен представител на "ЕВН България 

Топлофикация" ЕАД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на КЕВР, уважаеми членове на 

работната група, уважаеми колеги. Благодарим отново за отправената покана за 

участие на днешното обществено обсъждане. Ще бъда кратък. Позволете ми да отправя 

нашата позиция, че разбирането ни е, че работната група се е справила с променената 

нормативна и социална обстановка и това е отразено коректно в проекта на Наредба, но 

с оглед на това ние имаме само един акцент, върху който искаме да обърнем внимание 

на Комисията. Той е единствено свързан с предложението за промяна на чл. 4, ал. 1 и 

по-конкретно с промяната на срока за подаване на заявление за сертификат на 

произход - от 14 дни на 10 дни. Нашето единствено опасение е свързано с това, че 

необходимостта от събиране на документите към заявлението за сертификата за 

произход понякога не зависи изцяло от нас. Част от документите събираме от наши 
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контрагенти и се опасяваме, че намаленият срок от 14 на 10 дни има възможност да се 

окаже недостатъчен и да ни изправи пред някаква евентуална невъзможност да се 

представи част от тази документация. Това е единственото ни опасение, върху което 

просто желаем да акцентираме и да обърнем внимание на работната група, поради 

което нашето предложение е да остане, както е в настоящия момент, срокът от 14 дни. 

А по останалите предложения за изменения нямаме коментари и забележки, за което 

благодаря на работната група и на всички представители.  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

 Благодаря Ви, г-н Манахилов, за изразеното становище. Вие, ако желаете, може 

да го депозирате писмено в следващия едномесечен срок. 

 

Ив. Манахилов - упълномощен представител на "ЕВН България 

Топлофикация" ЕАД: 

Ще го направим. Писмено ще  входираме нашето становище. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря Ви много. Иначе работната група чу Вашата позиция, свързана със 

срока на представяне. Минаваме към следващия участник. Това е г-н Христин Илиев - 

изпълнителен директор на "Топлофикация - Бургас" АД, който по Skype ще представи 

становището на дружеството. Моля, връзка с г-н Христин Илиев. 

 

Служител от КЕВР потърси г-н Христин Илиев, изпълнителен директор на 

"Топлофикация - Бургас" АД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype. 

Връзка не беше установена.  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

След останалите участници още веднъж ще потърсим г-н Илиев. Минаваме към 

г-н Йордан Василев – изпълнителен директор на "Топлофикация - Плевен" АД. Г-н 

Василев, заповядайте, слушаме Ви. 

 

Й. Василев – изпълнителен директор на "Топлофикация - Плевен" АД: 

Благодаря Ви. Уважаеми г-н Председател, уважаеми комисари, уважаеми 

работни групи, колеги. "Топлофикация - Плевен" АД, след като се запознахме 

подробно с доклада на трите дирекции, считаме, че достатъчно добре са обосновани 

промените, които се предлагат в Наредбата, и че няма да доведат до затруднения при 

подготовката на заявленията. Единствено нашата забележка е, също както и колегата от 

ЕВН, относно срока. Ние знаем, че той беше до 10-то число преди време, тъй като 

предизвиква някои трудности относно обработката на документите, беше променен на 

14-ти. Вероятно това пък създава трудности на Комисията и на Фонда, но въпреки това 

ние считаме, че някакъв компромисен вариант би било, ако датата е до 12-число. 

Тогава ние ще направим всичко възможно да успяваме и предполагам, че така ще 

облекчим и Комисията, и Фонда. Това е нашето становище. Входирал съм го вече в 

деловодството, така че благодаря. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Аз Ви благодаря, г-н Василев, от името на Комисията, както и за оценката, която 

дадохте за работната група, за това, което тя е свършила. Иначе забележката Ви 

съвпада с тази на г-н Манахилов. Работната група има предвид това. Минаваме към г-н 

Танер Генджев - ръководител отдел в "Топлофикация Русе" АД, който ще ни представи 

по  Skype становището на дружеството. Моля, връзка с г-н Танер Генджев. 
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Служител от КЕВР потърси г-н Танер Генджев, ръководител отдел в 

"Топлофикация Русе" АД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Здравейте, г-н Генджев. Чувате ли ни? Ние не Ви чуваме. 

 

Танер Генджев - ръководител отдел в "Топлофикация Русе" АД: 

Сега чувате ли ме? Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на КЕВР, 

членове на работната група. В "Топлофикация Русе" АД разгледахме предложения 

проект на изменение на Наредбата за издаване на сертификати. Подкрепяме изцяло… 

Единствената ни забележка… (връзката по Skype прекъсна) 

 

Служител от КЕВР отново потърси г-н Танер Генджев, ръководител отдел в 

"Топлофикация Русе" АД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype, но 

връзка не беше осъществена. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Ще направим опит да чуем докрай изказването на г-н Генджев. Имаме още един 

участник по Skype. Нека направим опит да се свържем с г-н Радослав Михайлов, който 

е изпълнителен директор на "Топлофикация-Враца" ЕАД. 

 

Служител от КЕВР потърси г-н Радослав Михайлов, изпълнителен директор на 

"Топлофикация-Враца" ЕАД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Здравейте, г-н Михайлов. Чувате ли ни? 

 

Р. Михайлов – изпълнителен директор на "Топлофикация-Враца" ЕАД. 

Здравейте. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Здравейте, слушаме Ви. 

 

Р. Михайлов – изпълнителен директор на "Топлофикация-Враца" ЕАД. 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, колеги, в 

"Топлофикация-Враца" ЕАД се запознахме подробно с проекта за изменение и 

допълнение на Наредбата №7. Както отбелязаха колегите преди мен, и при нас 

основното притеснение е намаляването на срока за подаване на заявление за издаване 

на сертификат по реда на чл. 4, ал. 1, от 14 на 10 дни, защото смятаме, че невинаги ще е 

възможно в този срок да получим окончателните фактури за закупуване на горива. 

Подготвили сме писмено нашето становище. Днес ще бъде изпратено в деловодството 

на Комисията. Благодаря Ви. Лека работа пожелавам. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Михайлов. Очакваме писменото Ви становище, а що се касае 

до Вашата забележка, тя наистина съвпада с казаното от останалите участници досега. 

Успешен ден Ви желая от името на Комисията. 

Сега, колети, да се върнем, ако е възможно, да осъществим връзка отново с г-н 

Христин Илиев - изпълнителен директор на "Топлофикация - Бургас" АД. След това, 

ако може да завършим участието на г-н Танер Генджев от "Топлофикация Русе" АД. 

 

Служител от КЕВР потърси г-н Христин Илиев, изпълнителен директор на 
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"Топлофикация - Бургас" АД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype. 

Връзка не беше установена.  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Да видим и г-н Танер Генджев. Той може би е на линия. 

 

Служител от КЕВР отново потърси г-н Танер Генджев, ръководител отдел в 

"Топлофикация Русе" АД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Танер Генджев - ръководител отдел в "Топлофикация Русе" АД: 

Здравейте отново. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Г-н Генджев. Моля Ви, повторете Вашето становище, защото то прекъсна още в 

първото изречение. Слушаме Ви. 

 

Танер Генджев - ръководител отдел в "Топлофикация Русе" АД: 

Разбира се. Здравейте отново, извинявам се за проблемите с връзката. Накратко. 

Нашето становище е: подкрепяме Наредбата за издаване на сертификати. Считаме, че 

са в унисон с по-добра дигитализация на електронните регистри в държавата. 

Единствената ни забележка, с което подкрепяме и изказаното досега от колегите, е във 

връзка с промяната на срока за предоставяне на заявленията за сертификат, от 14-то на 

10-то число на месеца, следващ отчетния. Това ще предоставим като писмено 

становище от наша страна в указания от Комисията срок. Това е всичко от нас. 

Пожелавам лек и успешен ден на всички. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Генджев. И ние Ви благодарим за участието и второ, от наша 

страна един наистина успешен ден Ви пожелаваме. 

Изчерпахме участниците в днешното обществено обсъждане. Сега се към 

работната група. Уважаеми колеги, Вие чухте, като цяло всички участници подкрепиха 

промените, като имат една единствена забележка и тя е свързана със срока за 

предоставяне на съответните сведения. Бихте ли взели отношение по този въпрос? 

Заповядайте, г-н Пл. Младеновски. 

 

Пл. Младеновски - директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на КЕВР, уважаеми гости. 

Разчитам, че възраженията на дружествата са напълно основателни за намаляване на 

срока и той би следвало да бъде променен. Причината, поради която сме предложили 

по-кратък срок, е недобросъвестното поведение на част от малките дружества, част от 

малките когенерации, които не спазват сроковете, и поради обстоятелството, че до 20-

то число всеки месец докладът на работната група следва да бъде приет от Комисията, 

съществува опасност в някои от месеците той да не бъде изготвен навреме и съответно 

да бъдат спазени Вътрешните правила на Комисията за подаването му в срок. В тази 

връзка беше предложен този намален кратък срок, но все пак смятам, че не бива да се 

наказват всички топлофикации с по-краткия срок предвид аргументите, които 

изложиха, а просто Комисията отсега нататък не бива да разглежда заявления, 

неподадени в съответния срок. Съответно не следва да издава сертификати, а тези 

сертификати на дружествата, подали заявления извън срока, би следвало да остават за 

следващия месец. Благодаря Ви. 
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Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Младеновски. Колеги участници в общественото обсъждане, 

вие разбирате, че Вашата забележка е не само чута, но и възприета от работната група. 

В крайна сметка Комисията ще се произнесе с решение на 28.11.2024 г. Причината за 

този дълъг срок е обстоятелството, че нормативният акт Наредба №7 трябва да бъде 

представен на Портала за обществени консултации, където в продължение на един 

месец очакваме, разбира се при желание, да получим становище и от всички други, 

които не участваха присъствено, но са проследили заседанието. А и да не са го 

проследили, са се запознали с промените в Наредба №7 и имат основание, ако те решат, 

да ни представят писмено становище, което ще бъде адресирано до работната група, и 

тя съответно ще  се произнесе. 

Благодаря Ви за участието на всички. Обявих, че срокът е едномесечен и 

закритото заседание ще се проведе на 28.11.2024 г. 

С това закривам общественото обсъждане. Успешен ден на всички! 

 

 

Приложение: 

1. Писмо на КЕВР с изх. № Е-14-00-2/10.10.2024 г. - покана до заинтересованите 

лица относно проект на Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 7 от 19 юли 

2017 г. за издаване, прехвърляне и отмяна на сертификати за произход на електрическа 

енергия, произведена от високоефективно комбинирано производство на електрическа 

и топлинна енергия, обн. ДВ, бр. 61 от 2017 г., изм. и доп. ДВ., бр. 52 от 2018 г. 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:   ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

     

       

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

.................................................   ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Б. Голубарев 

         

.................................................     РОСИЦА ТОТКОВА 

 Д. Кочков 

 

................................................. 

 П. Трендафилова 

  

   
 

 

 

 

Протоколирал: 

 

 А. Фикова - главен експерт 


